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Seniorrådet 

   

 

Referat fra mødet 

Den 4. marts. 2024 kl. 09.00 - 12:00 Tolleruphøj   
 

MØDEDELTAGERE  

Lissi Gyldendahl 

Peter Møller 

Jørgen Hansen 

Torben Bagh 

Vicki Hansen 

Lis Olsen 

Søren Holmgaard 

Anne-Mette Olsen 

Johan Gaunitz 

 

Fraværende: Ingen 

 

Referent: Gitte Broberg Christiansen 

 

 

Formand 

Næstformand 

Kasserer 

Sekretær 

 

 Referat 
Sag nr. 1  Godkendelse af dagsorden og referat fra den 5.  februar 2024 

Sagsfremstilling 

Indstilling: 
Dagsorden og referat godkendes 

Beslutning: 

Dagsordenen godkendes. 

 

Johan Gaunitz ønskede det præciseret i referatet af 5. februar 2024, under 

punkt 3, at han ikke var enig i beslutningen om, at Seniorrådet kompenser 

Søren Holmgaard for den skade hans bil fik, da Søren Holmgaard lagde bil til 

for Seniorrådet, til stormødet om regeringens ældrereform.  

 

Sag nr. 2  Orientering fra kommunen ved plejehjemsleder, Signe Welcher 

Nielsen, Tolleruphøj. 

Sagsfremstilling 
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Beslutning: 

Signe Welcher Nielsen startede med at præsenterer sig selv. Signe har været 

ansat som leder for omsorgscentrene Tolleruphøj og Solgården samt 

Daghjemmene på Østergården i et år. Signe er uddannet sygeplejerske med 

næsten 25 års erfaring indenfor psykiatrien og har fungeret som leder i 15 år.  

 

Signe er meget optaget af medarbejdernes arbejdsmiljø. Omsorgscentrene og 

Daghjemmene har et sygefravær, på over 10%. Det arbejder de målrettet 

med, og skaber fokus på emnet ved i disse dage, at afholde temadage hvor 

emnerne er sygefravær, trivsel og kompetenceudvikling. 

 

Der er sat gang i en proces for at udarbejde et kompetenceoverblik for hver 

medarbejder. Selvom dette er en omfattende opgave, er det en værdifuld 

proces.  

 

På baggrund af hvert kompetenceoverblik vil hver medarbejder få en personlig 

udviklingsplan. Disse planer står dog over for udfordringer på grund af et højt 

sygefravær. Beboernes pleje og omsorg prioriteres altid ved sygdom blandt 

personalet, hvilket går ud over kompetenceudviklingen. Dette skaber en 

vanskelig balance, da manglende kompetencer og udvikling kan have negative 

konsekvenser for medarbejdernes arbejdsmiljø og bidrage til øget sygefravær. 

 

Signe Welcher orienterede om, Henrik Lund pr. 1. marts 2024 er ansat som ny 

områdeleder af Solgården. Henrik Lund har blandt andet arbejdet inden for 

handicapområdet og senere ældreområdet og har stor erfaring som leder. 

 

Omsorgscentrene arbejder med helhedspleje, og gør det godt, hvilket fremgår 

BDO´ tilsynsrapporter. Helhedsplejen udfordres dog af, at der arbejdes i 

treholdsskift på omsorgscentre. Det kræver derfor, at der hele tiden er en 

dialog om, hvordan det kan gøres bedre. 

 

Der er i januar afholdt møde i Bruger- pårørenderådet på Tolleruphøj, som 

Anne-Mette Olsen ikke var inviteret med til. Signe sender referatet fra mødet 

og de fremtidige mødedatoer til Anne-Mette. 

 

På Tolleruphøj er der mange frivillige tilknyttet, det er en større udfordring på 

Solgården. Det er interessant at finde frem til årsagen i den forskel samt, 

hvordan der kan tiltrækkes flere nye frivillige. Det er vigtigt, at der er en 

aktivitetsmedarbejder på omsorgscentrene, som er tovholder, og som har 

kontakten til de frivillige samt overblikket over de vigtigste aktiviteter på 

centrene. 

 

Vicki Hansen oplyser, at Solgården evt. kan henvende sig til Ældre Sagen for 

at værge nye frivillige. 

  

Sag nr. 3  Orientering v/ formanden 

Sagsfremstilling 

Bekymringshenvendelse om forholdene på Attendo sendt til Styrelsen for 
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patientsikkerhed sendt den 24. februar 2024. Indlæg fra Frederiksborg 

Amtsavis medsendt. 

 

Følgende spørgsmål om kommunens sagsbehandling sendt til Poul Erik Skov 

Christensen og Susanne B. Jørgensen: 

- Hvorfor kan man ikke få kommunens skema der beskriver sagen, når 

man søger aktindsigt? 

- Hvorfor genbehandler kommunen sager om hjælp der er livsvarige? 

- Hvorfor hjælper visitationen ikke de ældre der vil søge 

plejehjemsplads? 
 
Indstilling: 

Beslutning: 

Bekymringsmailen vedr. Attendo er sendt til Styrelsen for patientsikkerhed den 

24. februar 2024. 

 

Seniorrådets spørgsmål om kommunens sagsbehandling, som er sendt til Poul 

Erik Skov Christensen og Susanne B. Jørgensen, er videresendt til 

administrationen, og Seniorrådet afventer svar derfra. 

 

Sag nr. 3.1 Møde 20. februar 2024 med Susanne. B. Jørgensen og 

Morten Skovgaard om dialogmødernes indhold/afvikling. 

Sagsfremstilling 

Da Seniorrådet ikke synes de får meget ud af Dialogmøderne afholdt vi møde 

med formand og næstformand for Omsorg og Ældre udvalget, hvor vi drøftede 

en anden måde at afholde møderne på. 

På mødet aftalte vi, at vi afholder mindst et Dialogmøde pr år, hvor formænd 

og næstformænd for Udvalget for Omsorg og ældre og Seniorrådet i 

fællesskab laver dagsorden.  

På Dialogmødet deltager, Seniorrådet, Formand og Næstformand for Omsorg 

og Ældre udvalget.  Der kan inviteres personer til at holde oplæg både om 

interne politikker og om eksterne. 

Der afholdes derudover et møde om det kommende års budget, med fokus på 

ældreområdet. 

Fra seniorrådet deltog, Lissi, Peter, Vicki, Anne-Mette, Jørgen og Johan 
Indstilling: 

Tages til efterretning 

Beslutning: 

Punktet tages til efterretning. Dog med den ændring, at på dialogmødet er det 

hele det politiske udvalg som deltager, og ikke kun formanden og 

næstformand. 

 

Seniorrådets formand og næstformand udfærdiger dagsordenen sammen med 

Omsorg og ældre udvalgets formand og næstformand. 

 

Seniorrådet glæder sig til de bedre betingelser/rammer for drøftelserne med 

det politiske udvalg. 

 

Seniorrådet ønsker ligeledes, at rådet kan få deres eget orienteringsmøde 
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omkring budget således, at der kan fokuseres på ældreområdet, og ikke hele 

kommunens budget. 

 

Sag nr. 3.2 Planer om supercykelsti i Slangerup 

Sagsfremstilling 
Kommunen har planer om at etablere supercykelstier på Københavnsvej i 

Slangerup her i sommeren 2024. 
De ønsker at få Seniorrådets input med i projektet. Status er at der er 
udarbejdet et skitseprojekt og der er udført en til tilgængelighedsrevision og 

trafiksikkerhedsrevision. 
  
Der afholdes et møde i Slangerup, hvor projektet bliver gennemgået og der 

kan kommes med kommentarer og input, torsdag den 29. februar fra kl. 15.00 
til 17.00. 
Indstilling: 

Jørgen og Anne-Mette deltager 
 

Beslutning 

Jørgen, der bor Slangerup, og som har stort lokalkendskab orienterede om 

mødet vedr. etablering af supercykelsti i Slangerup. 

Orienteringen om supercykelstien kommer så sent, at Seniorrådet ikke har 

nogen mulighed for at give deres mening til kende inden etableringen af 

cykelstien starter i april. 

 

Seniorrådet anser projektet for at være katastrofalt, idet det under udførelsen 

vil medføre betydelige gener for adskillige bilister og efterfølgende vil betyde 

minimal eller ingen fordel, da der ikke er mange cyklister, der kører på denne 

strækning.  

 

Projektet forventes at blive påbegyndt i april 2024. Under etableringen vil en 

hovedvej ud af Slangerup blive spærret for bilister i et halvt år. Denne 

hovedvej ud af Slangerup bliver dagligt brugt af ca. 4.000 bilister og ca. 30 

cyklister. Der ligger ingen skoler eller andre fritidsaktiviteter på den strækning, 

hvor supercykelstien skal etableres. 

 

Jørgen udarbejder et indlæg til avisen, som sendes til de øvrige 

Seniorrådsmedlemmer til orientering.  

 

Sag nr. 4  Økonomi v/ Kassereren Jørgen Hansen 

Sagsfremstilling 

Beslutning: 

Intet at bemærke. 

 

Sag nr. 5  Sager til høring 

Sagsfremstilling 

Omsorg og ældre udvalget 

Social og Sundhedsudvalget 

 
Indstilling: 
Beslutning: 
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Høringssvarene blev drøftet og godkendt. 

 

Sag nr. 6  Møder ældrerådsmedlemmer har deltaget i siden sidste møde 

Sagsfremstilling 

Tilbagemelding fra Pedershave 

Tilbagemelding fra Solgården 

Tilbagemelding fr Tolleruphøj 

Tilbagemelding fra De Tre Ege 

Tilbagemelding fra Nordhøj 

Tilbagemelding fra Attendo 

DAB Lissi 

Andre møder: 

- Møde med formand og næstformand for Omsorg og ældre 20 februar, 

Lissi, Peter, Vicki, Anne-Mette, Jørgen og Johan deltog. 

- Møde i Nordgruppen 20. februar, Lissi og Peter deltog 

- Møde i Regionsældrerådet 27 februar- Lissi og Anne-Mette deltager  

 

Kommende møder: 

Danske Ældreråd: 

• 6. og 7. maj: Danske Ældreråd Repræsentantskabsmøde 2024, kl. 11.30 

konference 7. maj kl. 8.30- 15.00, Nyborg Strand.  

Nordgruppen:  

• 14. maj  

• 10. september  

• november  

Regionsældrerådet:  

• 18. marts  

• 11. juni kl. 10.30 – 14.30 

• 9. september  

• 11. november (vi har Seniorrådsmøde)  

Dialogmøder med Omsorg og ældre m.fl. i 2024  

• 2. maj: Dialogmøde med Omsorg og Ældre  

• 29. august: Dialogmøde om Budget 2025 med Omsorg og ældre, Social 

og sundhed, Seniorrådet, Handicaprådet og bruger- /pårørenderåd.  

• 5. december: Fælles dialogmøde og julefrokost med Omsorg 

 
Indstilling: 

 

Beslutning: 

Tilbagemelding fra Pedershave / v Peter Møller 

Peter har rykket Pedershave i at få lagt pjecen, ”Når en beboer i en plejebolig 

afgår ved døden” på omsorgscentrets hjemmeside i lighed med de øvrige 

omsorgscentre.  

 

Dagen efter seniorrådsmødet var folderen lagt på både hjemmeside og 

DialogNet. 

 

Tilbagemelding fra Solgården / v Jørgen Hansen 

Jørgen afventer datoer for beboerrådsmøderne på Solgården bliver udmeldt 



 

 

6/8 

 Referat 
fra den nye områdeleder. 

 

Tilbagemelding fra Tolleruphøj / v Anne-Mette Olsen 

Intet nyt at bemærke. 

 

Tilbagemelding fra De Tre Ege / v Lis Olsen 

Lis har været til hendes første møde på De Tre Ege. På mødet blev der 

drøftet: 

• maden beboerne får serveret 

• beboernes ønsker om at komme mere ud, og bedre arealer omkring   

De Tre Ege. 

Lis skal til møde igen den 11. marts. 

 

Tilbagemelding fra Nordhøj / v Søren Holmgaard 

Intet nyt at bemærke. 

 

Tilbagemelding fra Attendo / v Vicki Hansen 

Vicki skal til møde på Attendo den 7. marts. 

 

DBA Lissi 

Lissi deltager i møde hos DBA på onsdag. 

 

Andre møder 

Lissi orienterede om mødet i Nordgruppen den 20. feb. Hvor tidligere formand 

for etisk råd Ole Hartling havde et interessant indlæg om emnet ”en værdig 

død”. 

 

Den 27. februar deltog Lissi og Anne-Mette i Regionsældrerådet, hvor 

regionrådsformand Lars Gaardhøj havde et indlæg om blandt andet hans syn 

på udfordringerne pt. og Sundhedskommissionens udspil. 

 

Peter og Søren har deltaget i et interessant møde i Danske Ældreråd 

omhandlende Demens. På mødet blev der vist et danmarkskort over de 

kommuner der brugte mest psykofarmaka til demensramte, og her lå 

Frederikssund kommune i toppen af de kommuner der brugte mest. 

 

Regionsældrerådsmøde den 18. marts er aflyst. 

 

 

Sag nr. 7  Orientering fra fagudvalg 

Sagsfremstilling 

Plan og teknik v/Søren Holmgaard  

Klima, natur og energi v/Anne Mette Olsen 

Børn, familie og forebyggelse v/Vicki Hansen 

Job, erhverv og kultur v/Lis Olsen 

Unge, fritid og idræt v/ Torben Bagh 

Økonomiudvalg og Byråd v/Lissi og Peter 

HAB: Lissi Gyldendal 
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Indstilling: 

Beslutning: 

Plan og teknik v/Søren Holmgaard  

• De kommunale ejet bygninger skal have foretaget tagrenovering for 

120 mio. 

• Dansk boligbyg er gået konkurs, hvilket påvirker byggeriet af de 

almene boliger i Vinge. 

• Ny busplan udkommer snart.  

 

Klima, natur og energi v/Anne Mette Olsen 

• 12. marts afholder Fjordgruppen møde med Søren Weimann vedr. 

kystsikring. 

 

Sag nr. 8  Tilbagemelding fra arbejds- og Ad-hoc grupper 

Salen i Elværket er bestilt. 
Indstilling: 

 

Beslutning 

Vedr. Seniorrådets borgermøde den 8. maj om digital svindel. 

Lissi booker følgende hos EL-værket: 

• To håndholdte mikrofoner 

• 1 stk. head sæt 

• Projekter og PC 

• Bordopstilling og afrydning 

 

Arrangementet annonceres i Lokal Avisen og i Hornsherred Avisen. 

 

Sag nr. 9  Input til Nyheder, hjemmeside, Facebook og presse 

Sagsfremstilling 

 
Indstilling: 

Beslutning: 

Information om borgermødet den 8. maj vedr. digital svindel lægges på 

Facebook. 

 

Sag nr. 10  Eventuelt 

Sagsfremstilling 

Indstilling: 

Beslutning: 

Det nye billede af Seniorrådet er lagt på kommunens hjemmeside, og billedet 

sendes til Lissi. 

 

Johan er interesseret i at vide, om det er kommunens forsikring, som vil 

kompensere for skader opstået under udførelsen af opgaver på vegne af 

kommunen.  

 

Svaret er, at det er den enkelte medarbejders personlige forsikring, som skal 

dække sådanne hændelser. 
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Torben ønsker at vide, om der er nogen overvejelser vedrørende de enkelte 

medlemmers udtalelser om politiske emner i pressen. 

 

Seniorrådets medlemmer har frihed til at udtrykke deres holdninger i 

medierne, når de taler som individuelle personer. Eventuelle indlæg, hvor 

Seniorrådet optræder som afsender, skal dog godkendes af Seniorrådets 

medlemmer. 

 

 

Sag nr. 11  Næste møde den 2. april.  

 
 

 


